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Spørgsmål 

Er det ministerens opfattelse, at man vil skabe en social rimelig fordeling af arveafgiften, 

hvis man indførte Socialdemokratiets forslag vedrørende arveafgift, som det fremgår af 

Socialdemokratiets udspil fra august 2018 »Danmark er for lille til store forskelle«? 

 

Svar 

I Socialdemokratiets udspil »Danmark er for lille til store forskelle« indgår tre ændringer 

af bo- og gaveafgift, der vil nedbringe indkomstforskellene: 1) At det skattefrie bundfra-

drag hæves fra 289.000 kr. til 500.000 kr., 2) at arv over 3 mio. kr. skal beskattes med 30 

pct., samt 3) at bo- og gaveafgiften for virksomhedsarvinger rulles tilbage til niveauet i 

2015. 

 

Den tidligere regerings lempelse af bo- og gaveafgiften for virksomhedsarvinger kommer 

fortrinsvis de højeste indkomstgrupper til gode, hvilket øger indkomstforskellene. Det er 

bl.a. grunden til, at regeringen som en del af forslaget til finansloven for 2020 foreslår, at 

lempelsen rulles tilbage, jf. også mit svar på spørgsmål S 42.  

 

Tilbagerulningen af lempelsen af bo- og gaveaften vil medføre mere ensartet beskatning, 

hvilket som udgangspunkt vil trække i retning af samfundsøkonomisk hensigtsmæssige 

valg i forbindelse med generationsskifte og understøtte en mere hensigtsmæssig investe-

rings- og erhvervsstruktur. Det bør således alene være driftsøkonomiske overvejelser, der 

driver beslutningen om virksomhedsoverdragelse og ikke skattetænkning.  

 

Som det fremgår af min besvarelse af spørgsmål S 42 vil regeringen ikke i denne omgang 

stille forslag om at forhøje afgiften på arv over 3 mio. kr. eller forhøje bundfradraget, der 

derfor heller ikke indgår i regeringens finanslovsforslag. 
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